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Ad. pkt. 1 – otwarcie obrad.

Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Pani Krystyna Kaczyńska, która powitała
radnych oraz zaproszonych gości: Panią Beatę Jarosz – Wójta Gminy, Pana Tadeusza
Wysockiego – Sekretarza Gminy, Panią Monikę Gońca – Skarbnika Gminy, kierowników
jednostek organizacyjnych Gminy, sołtysów sołectw, zaproszonych gości: Pan Bogdana
Pochodaja – Radnego Powiatu Braniewskiego, Pana Sylwestra Machnika – Członek Rady
Powiatowej W-M Izby Rolniczej, oraz przybyłą na salę publiczność.

Sprawy porządkowe. Proszę wszystkich państwa o wyłączenie telefonów komórkowych. 
Po każdym omawianym punkcie zadaję pytanie: „Czy są osoby, które chcą zabrać na 
dany temat głos” - jeżeli są takie osoby proszę się zgłaszać.

Przed przystąpieniem do dalszej części Sesji proszę wszystkich o powstanie i uczczenie
chwilą ciszy pamięci zmarłego naszego kolegi radnego Tomasza Kamińskiego. Dziękuję.

Chciałam, również poinformować, że radny Emil Gołębiewski z okręgu wyborczego Nr 8
(Sopoty, Dębiny) złożył, na piśmie w dniu 2 października 2015 r., rezygnację z pełnienia
funkcji radnego Rady Gminy Wilczęta.

O powyższym fakcie poinformowałam Komisarza Wyborczego w Elblągu.
W związku z zaistniałą sytuacją, Wojewoda Warmińsko-Mazurski zarządził przeprowadze-
nie wyborów uzupełniających do Rady Gminy Wilczęta w okręgach numer 8 (Sopoty, Dę-
biny) i numer 12 (Słobity PGR), które odbędą się w dniu 10 stycznia 2016 r.

Ad. pkt.  2. – stwierdzenie prawomocności obrad.

Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady stwierdziła, że sesja jest
prawomocna, ponieważ na 15 radnych w obradach uczestniczy 12 – lista obecności sta-
nowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 3. – Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek posiedzenia, który przyjęto jednogłośnie w
głosowaniu jawnym (w głosowaniu udział wzięło 12 radnych) w brzmieniu, jak niżej:

1. Otwarcie sesji i powitanie zebranych.
2. Stwierdzenie prawomocności sesji.
3. Rozpatrzenie wniosków sprawie zmiany porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji.
5. Dyskusja i przyjęcie uchwał w sprawie:

5.1. zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wilczęta na lata 2015-2025 –
podjęcie uchwały

5.2. zmiany w budżecie gminy na 2015 r. - podjęcie uchwały
5.3. obniżenie ceny skupu żyta przyjętej do obliczenia podatku rolnego na 2016 rok –

podjęcie uchwały.
5.4. określenie stawek podatku od nieruchomości w 2016 roku – podjęcie uchwały.
5.5. Ustalenie stawek podatku od środków transportowych w 2016 roku – podjęcie

uchwały.
5.6. zwolnień z podatku od nieruchomości - podjęcie uchwały.



5.7. zmiany uchwały Nr XXI/151/05 w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za
zajęcie pasa drogowego dróg publicznych – podjęcie uchwały.

5.8. metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenie
wysokości tej opłaty – podjęcie uchwały.
5.9. regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Wilczęta –      
       podjęcie uchwały.

5.10.  przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 2016 roku – podjęcie uchwały.

5.11. przyjęcia Programu Współpracy Gminy Wilczęta z organizacjami pozarządowymi 
oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 
2016 – podjęcie uchwały.

6. Przyjęcie planów pracy stałych komisji Rady Gminy Wilczęta.
7. Interpelacje, wnioski i zapytania.
8. Zakończenie sesji.

Ad. pkt. 4. – przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Protokół z poprzedniej sesji Nr IX/2015 z dnia 24 września 2015 r. przyjęto jednogło-
śnie w głosowaniu jawnym (w głosowaniu udział wzięło 12 radnych), bez odczytywania.

Ad. pkt. 5.  1  . – Zmiany w WPF na lata 2015-2025 r.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Wilczęta na lata 2015-2025 zapoznała zebranych Pani Monika Gońca – Skarbnik Gminy.
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu.

Wnioski i opinie komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Wniosków i dyskusji nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 11 głosach
„za”, 1 „wstrzymującym się” jako uchwałę Nr X/57/15 stanowiącą załącznik Nr 3 do ni-
niejszego protokołu.

Ad. pkt. 5.2  . – Zmiany w budżecie gminy na 2015 r.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2015 r. zapoznała
zebranych Pani Monika Gońca – Skarbnik Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 4
do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Radna Lilla Kaczorek-Niska – dotyczy dofinansowania  kosztów realizacji inwestycji (za-
kupów inwestycyjnych) w wysokości 11 tys. zł.



Skarbnik Gminy – Jest to dotacja dla „naszego” zakładu budżetowego na drugi etap in-
westycji nitki kanalizacyjnej Słobity-Karwiny – na wypłatę odszkodowań.

Pan Łukasz Korneluk – Dyrektor Zakładu Komunalnego w Wilczętach – Jest to kwota,
którą  musimy  zapłacić  za  szkody  spowodowane  budową  kanalizacji  dwóm rolnikom.
Wcześniejsza dotacji na ten cel w wysokości 40 tys. zł i obecna na 11 tys. zł. spowoduje
zamknięcie inwestycji, wystawiamy dokument OT , przyjmujemy środek trwały i inwesty-
cja jest zakończona.

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Porozumienia o odszkodowania podpisywane były przez Za-
kład Komunalny?

Pani Beata Jarosz – Wójt Gminy – Odszkodowania wypłacane są teraz a porozumienia o
odszkodowania  podpisywane były  w poprzednich latach  przez Wójta pana Bogusława
Szczerbę już po rozpoczęciu inwestycji.

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Pytam dlatego, ponieważ przy kontroli w zakładzie komu-
nalnym zapytaliśmy się o porozumienia i było tylko to z panem „Duńczykiem” - który się
wycofał.

Wójt Gminy – „Duńczyk” zrezygnował z wypłaty roszczeń.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 11 głosach
„za” i 1 „przeciw” jako uchwałę Nr X/58/15 stanowiącą załącznik Nr 5 do niniejszego
protokołu

Ad. pkt. 5.3  . – obniżenie ceny skupu żyta.

Z  treścią  opinii   Warmińsko-Mazurskiej  Izby Rolniczej  w Olsztynie  oraz  projektem
uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjętej do obliczenia podatku rolnego na
2016 rok zapoznał zebranych Pan Tadeusz Wysocki – Sekretarz Gminy. Opinia oraz pro-
jekt uchwały stanowią odpowiednio załączniki Nr 6 i 7 do niniejszego protokołu.

Wnioski i opinie komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

negatywnie powyższy projekt uchwały.
Na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej byli rolnicy i sołtysi a także przedstawiciel W-M Izby
Rolniczej pan Machnik. Poprosiliśmy o opinię rolników przede wszystkim. Reasumując
dyskusję w tej sprawie konsensusu nie osiągnęliśmy. Rolnicy zwracali uwagę na trudną
sytuację w rolnictwie spowodowaną niskimi cenami za płody rolne oraz suszę która miała
miejsce w tym roku.

 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje
negatywnie powyższy projekt uchwały przy 3 głosach „przeciw” i 2 „wstrzymujących
się”.

 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Radny Andrzej Kubaszek – W poprzednich latach nigdy nie mieliśmy większej stawki niż
w innych gminach sąsiadujących z nami.

Radna Elżbieta Skubij – Cena żyta na 2015 rok była niższa od ceny GUS o 4,37 zł, na
2014 r niższa o 12,28 zł, na 2013 r. niższa o 17,86 zł, na 2012 r. niższa o 15,18 w 2011
r. o 3,64 zł.

Wójt Gminy – Tak jak rozmawialiśmy na Komisjach Rady, ustalenie stawki żyta to jest
średnia z 11 kwartałów, po to aby bronić interesy rolników ale też zapewnić stabilizację
dla funkcjonowania samorządu. Na komisji Rewizyjnej obiecałam, że sprawdzę liczbowo i



wartościowo jak wyglądała liczba wniosków o umorzenia i odroczenia płatności podatków
w porównaniu do poprzedniego roku. Jeśli chodzi o umorzenia i odroczenia podatków. Od
16 listopada 2014 r. umorzona została należność główna na kwotę 5780 zł. Odsetki 7716
zł tj. łącznie 13 417 zł. Analizując do roku 2014 do dnia wyborów liczba podań o umorze-
nie podatku tj. 13 a kwota umorzonego podatku – 21 415 zł, czyli już jest spadek prawie
o 8 tys. zł w stosunku do poprzedniego roku. Jeżeli chodzi o odroczenie i rozłożenie na
raty w 2015 r. wniosków wpłynęło 34, kwota odroczona to 54 393,57 zł. W 2014 r. do
dnia wyborów wniosków wpłynęło 47 na kwotę 170 500,91 zł. Jesteście związani w więk-
szej części z rolnictwem ale proszę o zadbanie o przychody do realizacji zadań własnych
Gminy do czego jesteśmy zobowiązani. Jeżeli wpływów będzie mniej zostaniemy zmu-
szeni redukować inwestycje, zmniejszać koszty i wydatki. Na Komisjach argumentowa-
łam tym, że każde podanie rolnika o odroczenie jest rozpatrywane pozytywnie i uważam,
że na tą chwilę jesteśmy w stanie pomagać w ten sposób. Wiedząc ile rzeczy mamy za-
planowanych do realizacji na tą kadencję proszę o pozytywne zaopiniowanie zapropono-
wanej stawki 53 zł.

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Proszę panią Skarbnik o przedstawienie skutków obniżenia
stawki.

Skarbnik Gminy – Analizując kwotę przyjętą do podatku na 2015 r (57 zł za 1q) i porów-
nując do stawki jaka proponuje pani Wójt (53 zł za 1q) spadek dochodów w budżecie
Gminy tj. kwota 96 tys. zł. Jeżeli ustalona zostanie stawka proponowana przez Izbę Rol-
niczą (50 zł za 1q) to dodatkowo mniej w budżecie o 72 tys. zł. Dla rolnika o 1 ha gospo-
darstwie obniżenie o 4 zł ceny żyta to mniej w podatku o 10 zł rocznie; 10 ha to 100 zł;
przy 100 ha to 1 000zł. Przy stawce GUS-owskiej wpływ do budżetu Gminy wzrośnie o
18 000zł.

Pan Bogdan Byk – mieszkaniec miejscowości Bardyny – Na co pójdą te pieniądze?

Wójt Gminy – W wolnej dyskusji, kiedy zastanawialiśmy się, w trakcie przebiegu komisji,
aby tę kwotę 18 000zł przeznaczyć na sołectwa 

Sekretarz Gminy – Na posiedzeniach Komisji uprzedzałem, że te projekty uchwał mogą
ulec modyfikacji technicznej. Chodzi o dodanie punktu „Wykonanie uchwały powierza się
Wójtowi Gminy Wilczęta”. Nic się nie zmienia. Jedne uchwały zawierają ten zapis inne
nie. Wydaje mi się, że wybraliśmy mniejsze zło, bo jeśli organ nadzoru uzna ten zapis za
niepotrzebny – to go po prostu skreśli. Natomiast jeżeli uzna, że go nie ma to uchyli całą
uchwałę.

Radny Andrzej Kubaszek – Zapomniałem zapytać o poprawę drożności rowu przy drodze
w Wilczętach „Zielona”.

Pan Marcin Błachnio – pracownik Urzędu Gminy Wilczęta – Zlecenie wykonania tej usługi
w poniedziałek przekazano do Zakładu Komunalnego w Wilczętach.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały (53 zł za 1q), który przyjęto w głosowaniu jawnym
przy 10 głosach „za” i 2 „przeciw” jako uchwałę Nr X/59/15 stanowiącą załącznik Nr 8
do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 5.4  . – podatek od nieruchomości.

Z treścią projektu uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości zapoznał ze-
branych Pan Tadeusz Wysocki – Sekretarz Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr
9 do niniejszego protokołu.

Wnioski i opinie komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.



 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Wniosków i dyskusji nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 12 radnych) jako uchwałę Nr X/60/15 stanowiącą załącz-
nik Nr 10 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 5.5  . – podatek od środków transportowych.

Z treścią projektu uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych za-
poznał zebranych Pan Tadeusz Wysocki – Sekretarz Gminy. Projekt uchwały stanowi za-
łącznik Nr 11 do niniejszego protokołu.

Wnioski i opinie komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) jako uchwałę Nr X/61/15 stanowiącą załącz-
nik Nr 12 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 5.6  . – zwolnienia z podatku od nieruchomości.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości zapoznał
zebranych Pan Tadeusz Wysocki – Sekretarz Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik
Nr 13 do niniejszego protokołu.

Wnioski i opinie komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja nie zaję-

ła stanowiska – przy 5 głosach „wstrzymujących się”.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Pan Bogdan Pochodaj – radny Powiatu Braniewskiego – Podjęcie tej uchwały uszczupli
dochody Gminy o około 8 000zł rocznie.

Przerwa w obradach od godz. 10.50 do godz. 11.00

Przewodnicząca Rady – Zanim przejdziemy do głosowania nad projektem uchwały popro-
szę jeszcze raz pana Sekretarza Gminy o wyjaśnienie tego zagadnienia.

Sekretarz Gminy – Mówiłem przedstawiając projekt uchwały o zwolnieniach, że dotyczy
zwolnienia z podatku od nieruchomości „ostatniej mili”. Czyli tak obrazowo, nie wiemy
czego jeszcze konkretnie będzie dotyczyło, ponieważ tej „ostatniej mili” jeszcze na na-
szym terenie nie ma. Na dzień dzisiejszy nie potrafimy określić wartości budowli. Na po-
przednich komisjach był projekt uchwały, który został wycofany z sesji Rady, w którym



przejawiała się kwota 8 777 zł dla Marszałka Województwa jako też podatek od nieru-
chomości. To właśnie podatek od nieruchomości, który dotyczy tej inwestycji, która jest
już wybudowana czyli  tego „szkieletu”,  który biegnie przez Gminę Wilczęta.  Zupełnie
inna sprawa – tamten podatek nie podlega uchwale o zwolnieniach, tylko będzie musiał
być przez Marszałka deklarowany i do Gminy wpłacany. Marszałek wystąpił do pani Wójt
o podpisanie umowy, że ten podatek będzie, co roku Marszałkowi zwracany w tej samej
wysokości  w której wpłynie. Projekt uchwały wycofany został  z obrad sesji  ponieważ
Marszałek chciał abyśmy podpisali umowę od razu na 10 lat do przodu. Takie podpisywa-
nie umów jest kwestionowane przez Regionalną Izbę Obrachunkową. RIO dopuszcza tyl-
ko udzielanie dotacji na jeden rok budżetowy. Jeżeli będziemy chcieli te 8 tys. dla Mar-
szałka oddawać, Rada Gminy, co roku będzie o tym decydowała, po pierwsze w budżecie
Gminy a z drugiej strony będzie podejmowała ewentualną uchwałę o dotacji dla Marszał-
ka na finansowanie tego zadania. Tych 8 tysięcy proszę nie mieszać z tymi projektami
uchwał, które są tutaj, to jest zupełnie odrębna sprawa, bo dotyczy inwestycji która już
jest wybudowana i  jej  wartość  nie powinna już się zmieniać.  Ewentualnie może się
zwiększyć, jeżeli kiedyś Rada Gminy podejmie decyzję o obciążeniu stawką za pas dro-
gowy. Jeżeli pani Wójt podpisze z Marszałkiem umowę, to Marszałek wpłaci nam kwotę a
Gmina, mu te pieniądze z powrotem odda. Na dzień dzisiejszy pani Wójt takiej umowy
nie podpisała. W budżecie ta kwota 8 tys. zł nie została przewidziana. Te 8 777 zł to jest
równowartość podatku od nieruchomości, którą Marszałek na dzień dzisiejszy będzie miał
obowiązek w styczniu zadeklarować i dla Gminy w ratach miesięcznych przekazywać.

Dyrektor Zakładu Komunalnego – Brałem osobiście kilka razy udział w spotkaniach na
temat „ostatniej mili” - to od państwa zależy czy to zwolnienie, które zostanie dokonane,
w główniej mierze ma też zachęcić przyszłych dostawców usług szerokopasmowych na
inwestowanie na terenach poszczególnych Gmin. Jeżeli operatorzy będą chcieli rozbudo-
wać ten „szkielet” będzie w koszt inwestycji musiał wliczyć opłaty, które państwo ustalą
bądź zwolnią. Prawdopodobnie będą planować inwestycje w tych Gminach, które zwolniły
z tych opłat.

Sekretarz  Gminy – W tym wszystkim najbardziej  mnie niepokoi to,  że skoro to jest
wspólna inwestycja Marszałka i Samorządu, że nie ma tam 100%. Wówczas sytuacja
była by czysta i klarowna. W tej chwili uchwały podjęło około 60-70% Gmin. Jest to sy-
tuacja gdzie nie ma jednolitości, jednolitego postępowania poszczególnych Gmin. Na ile
będzie wybiórczo traktowane potem inwestowanie tam gdzie jest podatek tam gdzie nie
ma, nie wiem.

Pan Bogdan Pochodaj – Sekretarz Gminy mówił,  że 60% gmin podpisało umowy. Te
dane są chyba z 2014 roku. Zwalnia się jeden podmiot a podatek dotyczy wszystkich.

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Czy Zakład Komunalny był zwolniony z podatku od nieru-
chomości?

Dyrektor Zakładu Komunalnego – Tak, my jesteśmy zwolnieni. Po części zgadzam się z
panem Bogdanem. Wykonanie takiego przyłącza na Słobity i nie zwolnienie z opłaty po-
woduje to, że ten koszt wkalkulowany będzie w cenę usług. Np operator „CENTER” wyko-
na  do Słobit  przyłącze  telekomunikacyjne,  to  koszt  inwestycji  zostanie  rozłożony  na
wszystkich odbiorców w całej Polsce. W przypadku zakładu komunalnego – Zakład wybu-
duje wodociąg np. na kolonię to koszt zostanie rozłożony na nas wszystkich odbiorców.

Wójt Gminy – Mieszkańcy Słobit,  Gór, Leśnych Gór wielokrotnie sygnalizowali,  ze nie
mają dostępu do internetu. Panie Bogdanie, powiedział pan „zwolnienie z podatku jedne-
go”. Nie zgadzam się, ponieważ „ostatnia mila” dotyczy przedsiębiorstw, które wniosko-
wać będą, będą starać się o pieniądze unijne. Powiedział pan Byk i pan, że nie zwalnia
się przedsiębiorcy z ulg. Osoba, która zakłada działalność gospodarczą jest osobą bezro-
botną, ma prawo pozyskać dotację, czyli jest to również forma wsparcia. Jeśli radni de-
cydują, że chcą wspierać przedsiębiorczość,  a wiele razy była dyskusja że brak nam
przychodów, brakuje nam przedsiębiorców, mamy duże bezrobocie. Czyli my tych przed-



siębiorców powinniśmy gdzieś „znaleźć”.  Zastanówmy się jak zrobić aby przedsiębior-
czość na tej naszej gminie była. Jeżeli jesteśmy za przedsiębiorczością to są tzw. strefy
ekonomiczne gdzie Gmina decyduje w jaki sposób tą przedsiębiorczość będzie wspierać.
Czy to będą ulgi w podatku od nieruchomości czy w podatku ogólnym, to jest decyzja
Rady.
Nie  chciałabym,  aby  wnioski  składane  do  Urzędu  Marszałkowskiego,  były  odkładane
gdzieś na bok, bo powiat braniewski i gmina Wilczęta nie są za cyfryzacją. Jak ja mam
mieszkańcom Gminy wytłumaczyć, że generalnie nie wiadomo co z tym internetem bę-
dzie.
Wydaje mi się, że wszystko co było możliwe zostało przedyskutowane – państwo podej-
miecie decyzję.

Radna Elżbieta Skubij – Czy musimy teraz podjąć tą decyzję?

Sekretarz Gminy – Intencją Marszałka jest to, że po wybudowaniu tego internetu, po za-
kończeniu okresu tzw. trwałości projektu, czyli po roku 2025 spółka zostanie zlikwidowa-
na a wszystkie Gminy które brały udział w przyroście tego majątku będą miały zysk i do-
chody itd.
Podejmujmy świadomie decyzję, że nie wchodzimy w to albo podejmujmy świadomie, że
wchodzimy z pełnymi konsekwencjami, że możemy stracić a nie koniecznie zyskać.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który odrzucono w głosowaniu jawnym przy 0 gło-
sach „za”, 9 głosach „przeciw” i 3 „wstrzymujących się”.

Ad. pkt. 5.7  . – opłaty za zajęcie pasa drogowego.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/151/05 w sprawie usta-
lenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych w granicach
administracyjnych Gminy Wilczęta na cele niezwiązanie z budową, przebudową, remon-
tem, utrzymaniem i ochroną dróg zapoznał zebranych Pan Tadeusz Wysocki – Sekretarz
Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 14 do niniejszego protokołu.

Wnioski i opinie komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

negatywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja nie zaję-

ła stanowiska – przy 5 głosach „wstrzymujących się”.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Pan Bogdan Pochodaj – Jakie są stawki?

Sekretarz Gminy – Jest to opłata za metr kwadratowy w zależności od rzutu poziomego
– jest to skomplikowana sprawa.

Radna Lilla Kaczorek-Niska – A jeżeli my nie przyjmiemy tych stawek, to?

Sekretarz Gminy – Jeżeli państwo popatrzycie na konstrukcję tej uchwały – powiem tak
zarówno podatek od nieruchomości budził kontrowersje dlatego zaproponowaliśmy zu-
pełnie odrębną uchwałę dotyczącą zmiany. Jeżeli państwo ją przyjmą, to będzie obowią-
zywać uchwała łącznie z tym punktem. Jeżeli państwo tej uchwały nie przyjmą, dotych-
czasowa uchwała nie ulega zmianie i obowiązuje w pełnej wysokości. Tamta uchwała nie
zawiera jeszcze szczegółowych informacji o infrastrukturze teleinformatycznej i była pod-
jęta w roku 2005, kiedy jeszcze tego typu elementy nie były wymagane.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który odrzucono w głosowaniu jawnym przy 0 gło-
sach „za”, 10 głosach „przeciw” i 2 „wstrzymujących się”.



Ad. pkt. 5.  8  . – gospodarowanie odpadami.

Z treścią projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodaro-
wanie odpadami komunalnymi i ustalenia wysokości tej opłaty zapoznał zebranych Pan
Tadeusz Wysocki – Sekretarz Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 15 do niniej-
szego protokołu.

Wnioski i opinie komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Radna Elżbieta Skubij – Jakie ponosimy koszty wywożąc śmieci do Elbląga? Są to ogrom-
ne koszty.

Skarbnik Gminy – W 2012 r przyjmując stawkę za śmieci liczyliśmy, że będziemy płacili
średnio za miesiąc około 6 000 zł. Obecnie płacimy miesięcznie ponad 8 000 zł. W okre-
sie  świąt  (październik,  listopad,  grudzień,  styczeń)  płacimy  ponad 10 000zł.  Stawka
obecna nie pokrywa kosztów gospodarki odpadami. RIO domaga się zapisu w uchwałach
budżetowych, że te zadanie bilansują się i że nie dokładamy do tego. My natomiast za
połowę roku 2013 i za 2014 dołożyliśmy 27 846 zł. W dzisiejszej uchwale została już
zwiększona kwota na gospodarkę odpadami o 26 000 zł i mam nadzieję, że wystarczy.
Ta gospodarka ma się sama finansować, a u nas nie finansuje się i dokładamy z budżetu
gminy. Ściągalność jest na poziomie 95%.

Radna Elżbieta Skubij – Ile osób prowadzi gospodarkę odpadami w sposób selektywny a
ile nieselektywny.

Skarbnik Gminy – Zadeklarowało się 2239 osób z czego 284 na gospodarkę odpadami w
sposób selektywny. Podniesienie opłaty z 8 zł na 10 zł w przypadku gospodarki nieselek-
tywnej powinno spowodować większą ilość osób do prowadzenia gospodarki selektywnej
(6 zł).
Ile osób musiało by przejść na gospodarkę selektywną aby opłaty w Elblągu były mniej-
sze. Myślałam nad tym i w żaden sposób nie da się tego przełożyć na osobę bo nie wie-
my ile dana osoba będzie produkowała śmieci

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Inna jest stawka za jeden kilogram śmieci „selektywne” a
inna za „nieselektywne”.

Sekretarz Gminy – Jeżeli np. szkło jest w śmieciach „nieselektywnych” to stawka za jed-
ną tonę wynosi 300 zł natomiast jeżeli szkło występuje jako samo szkło to stawka jest
60 zł.  Najbardziej  boli  to,  że w śmieciach „nieselektywnych” pojawiają się  kilogramy
zbędne (ziemia z doniczek przy cmentarzu), coś co można kompostować, wyrzucić. 

Radna Elżbieta Skubij – Czy nie możemy w jakiś sposób „namówić” mieszkańców do go-
spodarki selektywnej. Może sfinalizować zakup śmietników z jakiegoś funduszu.

Wójt Gminy – Tak. W ramach umowy, specyfikacji przetargu na odbiór śmieci jest zapis,
że mają w miejscowościach zwiększyć ilość „dużych” pojemników na odpady selektywne.
Musimy poczekać jeszcze do pierwszego kwartału, kiedy są ogłaszane konkursy w Woje-
wódzkim Funduszu Ochrony Środowiska, na działania ekologiczne. Rozumiem, że jest
obawa na wystawiane śmieci w workach gdzie psy mogą to roznieść. Wygodniej by było
wrzucać śmieci do pojemnika – takie starania będziemy czynili.
W całej tej sprawie dużo trzeba działań edukacyjnych.



Mało realne jest abyśmy znaleźli pieniądze na pojemniki dla ponad 2300 osób. Realne
jest  pozyskanie  pieniędzy  na  zwiększenie  ilości  pojemników w  miejscowościach  jako
ogólnodostępnych. W 2017 roku kiedy kończy się czas „workowania” śmieci segregowa-
nych i będzie obowiązek posiadania pojemnika, nie wiem na obecną chwilę, kto tym bę-
dzie obciążony. Czy my czy mieszkańcy będą musieli zakupić pojemniki.

Pan Bogdan Byk – Czy nie można było wymóc na firmie, która stawała do przetargu 

Sekretarz Gminy – Teoretycznie wolno wszystko. Rozpisując przetarg na lata 2016-2017
zwiększyliśmy liczbę pojemników o poj. 240 l., pojemniki o poj. 1100 l w Słobitach. To
wszystko włączone jest w specyfikacji, w kosztach przetargu a później umowy z wyko-
nawcą. Myślę, że na przestrzeni funkcjonowania tej umowy będziemy tę liczbę ciągle
zwiększać. Współpraca z operatorem „Pasłęckim” pokazała, że do tej sprawy można pod-
chodzić elastycznie. Z nowym operatorem też się to uda. Co z indywidualnymi. Zgodnie z
ustawą do końca 2016 r można mieć worki na śmieci, później trzeba przejść na pojemni-
ki. Ustawa i nasz regulamin mówią wyraźnie, że zakup pojemników należy do właściciela
nieruchomości. Nowelizacja ustawy z 2014 r. wprowadziła zapis, że rada gminy może za-
kupić pojemniki dla indywidualnych, z jednym warunkiem – ujmie je w cenie (stawce).
Pytanie, czy to w naszej Gminie by zadziałało. Obawiam się, że nie jest to takie proste –
skutkowało by to podniesieniem stawki.

Pan Bogdan Pochodaj – Pięcioosobowa rodzina, jeżeli  podpisze umowę na selektywną
gospodarkę odpadami oszczędza 20 zł miesięcznie, to za pięć miesięcy mają pojemnik.
Przy tej okazji Gmina płaci niższą stawkę w Elblągu. Trzeba to mieszkańcom uświadomić.

Radna Elżbieta Skubij – Proszę o przedstawienie stawek, jakie obowiązują w innych Gmi-
nach.

Skarbnik Gminy – Są to opłaty od osoby. Średnio jest to koszt 10,42 zł przy odpadach
selektywnych i  17,42 za niesegregowane. Np. Gmina Płoskinia 14,00 zł  selektywne i
18.00 zł nieselektywne od osoby, Gmina Lelkowo odpowiednio 11,00 zł i 18,00 zł, From-
bork 9,50zł i 14,50zł, Pieniężno 10,00zł i 20,00zł.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 12 radnych) jako uchwałę Nr X/62/15 stanowiącą załącz-
nik Nr 16 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 5.9  . – regulamin utrzymania czystości.

Z treścią projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na
terenie Gminy Wilczęta zapoznał zebranych Pan Tadeusz Wysocki – Sekretarz Gminy.
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 17 do niniejszego protokołu.

Wnioski i opinie komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 12 radnych) jako uchwałę Nr X/63/15 stanowiącą załącz-
nik Nr 18 do niniejszego protokołu.



Ad. pkt. 5.10  . – program rozwiązywania problemów alkoholowych.

Z treścią projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Roz-
wiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 2016 roku za-
poznała zebranych Pani Beata Jarosz – Wójt Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik
Nr 19 do niniejszego protokołu.

Wnioski i opinie komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 12 radnych) jako uchwałę Nr X/64/15 stanowiącą załącz-
nik Nr 20 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 5.11  . – współpraca z organizacjami pozarządowymi.

Z treścią projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy Wilczęta
z organizacjami pozarządowymi oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność po-
żytku publicznego na rok 2016 zapoznała zebranych Pani Beata Jarosz – Wójt Gminy.
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 21 do niniejszego protokołu.

Wnioski i opinie komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 12 radnych) jako uchwałę Nr X/65/15 stanowiącą załącz-
nik Nr 22 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 6. – przyjecie planów pracy stałych komisji Rady.

6.1. Projekt planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wilczęta na 2016 rok przedsta-
wiła Radna Lilla Kaczorek-Niska – przewodnicząca Komisji.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie po-
wyższy projekt planu pracy, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym (w głoso-
waniu udział wzięło 12 radnych). Plan pracy stanowiącą załącznik Nr 23 do niniejszego
protokołu.

6.2. Projekt planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych, Gospo-
darki Komunalnej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska  Rady Gminy
Wilczęta na rok 2016 przedstawiła Radna Elżbieta Skubij – przewodnicząca Komisji.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie po-
wyższy projekt planu pracy, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym (w głoso-
waniu udział wzięło 12 radnych). Plan pracy stanowiącą załącznik Nr 24 do niniejszego
protokołu.



6.3.  Projekt planu pracy Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnictwa Rady Gminy Wil-
częta na 2016 rok przedstawił Radny Ryszard Adamczyk – przewodniczący Komisji.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie po-
wyższy projekt planu pracy, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym (w głoso-
waniu udział wzięło 12 radnych). Plan pracy stanowiącą załącznik Nr 25 do niniejszego
protokołu.

Przewodnicząca Rady poinformowała, że na prośbę niektórych radnych, rozmawiała z pa-
nią Wójt i zaproponowała spotkania – pani Wójt z radnymi – w celu lepszej współpracy
podzieleniu się problemami czy zagadnieniami. Spotkania te odbywały by się jeden raz w
miesiącu, nieodpłatnie.

Ad. pkt. 7. – Interpelacje, wnioski i zapytania.

Radny Tadeusz Gębarowski – Jaki będzie los drzew w Słobitach

Wójt Gminy – Zarząd Dróg Powiatowych w związku z planowaną inwestycją remontu
drogi plus remontu chodnika złożył wniosek do Wójta Gminy o wyrażenie zgody na wy-
cięcie siedemdziesięciu paru drzew. Praktycznie dwa, trzy dni po złożeniu wniosku zaczę-
ły wpływać protesty mieszkańców w formie słownej i e-mailowej, że oni chcą chronić to
dziedzictwo  przyrodnicze  jakie  mają.  Doprowadziliśmy do spotkania  z  mieszkańcami.
Tłumaczyliśmy, że w związku z udziałem środków zewnętrznych unijnych określony jest
standard szerokości  chodnika przy drodze powiatowej.  Zasady te są bardziej  rygory-
styczne. Mieszkańcy na to się zgodzili, że chcą mieć chodnik, chcą bezpiecznie przejść z
jednego końca wsi na drugi. Protesty te zostały zneutralizowane. Procedura jest taka, że
Wójt występuje do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska o wyrażenie opinii w tej
przedmiotowej sprawie. Do dnia dzisiejszego takiej opinii jeszcze nie otrzymaliśmy. Jeże-
li wpłynie decyzja pozytywna, to ja zgodę na wycięcie tych drzew dam.

Pan Bogdan Pochodaj – Radny Powiatu Braniewskiego – Niektóre drzewa są półtora me-
tra w pasie drogi. Albo chcemy mieć drogę asfaltowaną z chodnikiem albo drzewa. Moim
zdaniem, ze względu na bezpieczeństwo, drzewa przy drodze nie powinny być.

Wójt Gminy – Co do spotkań ponadprogramowych z radnymi, jeśli państwo się zgodzicie
to ja proponuję aby po kolei były one objazdowe w każdej miejscowości gdzie jest świe-
tlica – tam się spotykajmy.

Radna Barbara Miszka – Chciałam podziękować dla pana Pochodaja za wstawienie się i
pomoc w naprawie drogi powiatowej przez miejscowość Tatarki.

Radny Andrzej Kubaszek – Również chciałbym podziękować za poprawę drogi w Wilczę-
tach.

Pan Bogdan Pochodaj – Radny Powiatu Braniewskiego – Mam prośbę co do budżetu na
przyszły rok a szczególnie na drogę koło posesji p. Bujnowskich. W planach jest poprawa
13 km dróg powiatowych gdzie na naszej gminie będzie ich 5 km. Aby uzyskać na to
środki musimy otrzymać wsparcie z gmin.

Wójt Gminy – Planowana jest droga koło posesji p. Błachnio (Gładysze kolonia). Wpro-
wadzenie jej do budżetu, jako inwestycja sprawę skomplikuje, ponieważ projekt ten wy-
słano do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Pan Skiba powiedział, że na tę chwilę wystar-
czy deklaracja o „remontowaniu” tej drogi. Mimo, że nie jest ujęta w budżecie, w kolej-
nym etapie kładzenia płyt robić będziemy i sukcesywnie jej stan poprawiać. Formalnie
jesteśmy na bieżąco.

Pan Ryszard Krynicz – Sołtys Sołectwa Słobity – Jeśli chodzi o  program rozwiązywania
problemów alkoholowych, to na kolonie będą jeździć tylko dzieci tych rodziców co piją a
tych co są biedni i nie piją to nie.



Wójt Gminy – Nie. Jest program do zapoznania się w treści merytorycznej. Pani Mołda-
wiak jest przewodniczącą tej Komisji i udzieli panu wszelkich informacji, które dzieci i
dlaczego jadą.

Pan Marian Zasowski – Sołtys Sołectwa Ławki – Mam pytanie do pana Pochodaja. Kiedy
będzie robiona droga Ławki-Dębiny?

Pan Bogdan Pochodaj – Radny Powiatu Braniewskiego – Teraz robiona jest droga Stare
Siedlisko – Dębiny. Ta droga ujęta będzie w budżecie w przyszłym roku.

Rozpoczęła się dyskusja na temat remontu dróg gruntowych pomiędzy panem Bogda-
nem Byk a panią Wójt – bez udzielania głosu przez przewodniczącą rady.

Dyskusję  podsumowała  Przewodnicząca  Rady  informując,  że  Pani  Wójt  organizowała
spotkanie wyjazdowe w celu zobaczenia jak wyglądają drogi gminne. Zainteresowania
brak. Było spotkanie z przedstawicielami Lokalnej Grupy Działania Wysoczyzna Elbląska
– zainteresowania brak (6 osób). Otrzymaliście państwo sołtysi, to jest mój wymysł, za-
wiadomienia w celu uczestniczenia w posiedzeniach stałych Komisji  Rady, na których
wszelkie sprawy omawiane są szczegółowo – zainteresowanie żadne. Później państwo na
sesji podnosicie głos o wyjaśnienie. Po ponad trzy godziny trwają posiedzenia Komisji.

Przewodnicząca Rady – Droga do Osieka, którą wykonywał powiat, była fajna i przejezd-
na dopóki nie spadł deszcz. Teraz znowu są dziury.

Pan Bogdan Pochodaj – Radny Powiatu Braniewskiego – Są drogi ważne i mniej ważne.
W skali powiatu inwestujemy w drogi na których jest większy ruch. Wiem że tę drogę
trzeba zrobić – jest ona w planach ale w przyszłości. Są jakieś priorytety. Dla mnie waż-
niejsza jest droga na Młynary, Pasłęk niż na Osiek.

Wójt Gminy – Koszt naprawy tej drogi jest naprawdę duży. Droga na Osiek – przygoto-
wanie dokumentacji to 140 000zł (na dwa powiaty). Po stronie powiatu elbląskiego są
zainteresowane  dwa  samorządy:  Młynary  i  Godkowo,  z  powiatu  braniewskiego  tylko
Gmina Wilczęta. Jak powiat podzieli proporcje w jakich mamy dofinansować do doku-
mentacji nie wiem, ale podejrzewam, że bez naszego udziału się nie obejdzie, chyba, że
będzie inaczej. Pytanie czy wykonacie dokumentacje sami a my się dołożymy kwotowo
do samej inwestycji. Pół roku temu było spotkanie w Godkowie, gdzie byli przedstawicie-
le HOLLAS-u, DAMSON-a, Nadleśnictwa i wszystkich, którzy z tej drogi korzystają. Była
finansowa deklaracja o dołożeniu się do samej inwestycji. Od czegoś trzeba zacząć, mija-
ją kolejne tygodnie i miesiąca a spotkania nie ma. Ja jako Wójt Gminy, nie znam stano-
wiska Starosty Braniewskiego ani Elbląskiego. Ten temat tak się odsuwa a informacji nie
ma.

Pan Bogdan Pochodaj – Radny Powiatu Braniewskiego – Całe przedsięwzięcie powinno
być w powiecie elbląskim ponieważ mają najgorsze odcinki drogi. Dlatego głównym ini-
cjatorem powinien być powiat elbląski a my będziemy finansować na naszych odcinkach
– taka jest deklaracja Zarządu Powiatu.

Wójt Gminy – Wy musicie dogadać się a my chcemy wiedzieć jak sprawy stoją. Jeśli cho-
dzi o drogę którą powiat chce robić na naszym terenie w ramach programu obszarów
wiejskich, w projekcie budżetu jest zaplanowana kwota 25 000zł na rok 2016 i 25 000zł
na 2017. Wcześniej były rozmowy pomiędzy czterema samorządami: Wilczęta, Płoskinia,
Pieniężno i Lelkowo o dofinansowanie w kwocie 100 000zł. Jest to kwota dla nas nie do
udźwignięcia. Pozostałe samorządy zmniejszyły te deklaracje do 50 000zł w rozbiciu na
dwa lata. Droga Stare Siedlisko-Dębiny również jest w naszej uwadze i mam nadzieję, że
kilkaset metrów w tym roku będzie robione.

Radny Tadeusz Gębarowski – Jakie odcinki drogi do Osieka mają być robione na naszym
terenie a ile na powiatu elbląskiego.



Pan Bogdan Pochodaj – Radny Powiatu Braniewskiego – O ile pamiętam na naszym tere-
nie 2 700 m a powiatu elbląskiego ponad 3 000 m.

Przewodnicząca Rady – Mam pytanie do pana Dyrektora Zakładu Komunalnego – czy
chciałby się pan czymś pochwalić?

Pan Łukasz Korneluk – Dyrektor Zakładu Komunalnego w Wilczętach – 12 listopada była
kontrola z Urzędu Marszałkowskiego dotycząca inwestycji II etapu w ubiegły piątek wpły-
nęło  do  zakładu  komunalnego  zlecenie  płatności.  Zastrzeżeń  i  nieprawidłowości  nie
stwierdzono. Na początku listopada wysłano do sąsiednich gmin oferty sprzętowe. Od
stycznia 2016 r. będzie obowiązywał nowy cennik świadczenia usług dla mieszkańców,
ponieważ został zaktualizowany o rynkowe stawki.

Radny Andrzej Kubaszek – Wpłynęło pismo od mieszkańca Wilcząt, które przekazują pani
Wójt.

Wójt Gminy – Odpowiem na nie na piśmie.

Radna Elżbieta Skubij – Co ze sprawą pana Żemiera.

Wójt Gminy – Sąd apelacyjny oddalił skargę pana Żemiera i naszą, czyli utrzymał swoją
decyzję w mocy – rozwiązanie umowy za porozumieniem stron i wypłatę trzymiesięczne-
go wynagrodzenia, co wynika z kodeksu pracy.

Radna Lilla Kaczorek Niska – Co z autobusem szkolnym, kupiliśmy czy nie?

Wójt Gminy – Kupiliśmy autobus szkolny za kwotę 60 000zł, taki sam jak ten co już
mamy. Z dobrych intencji dzięki PSP Braniewo otrzymamy dla OSP Wilczęta samochód
strażacki nieodpłatnie

Ad. pkt. 8. – zakończenie obrad.

Wobec wyczerpania się tematyki obrad Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek
został wyczerpany, podziękowała wszystkim za udział i zakończyła posiedzenie.

Sesja trwała od godziny 10:00 do godziny 13:13.
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